

## Biography of Joseph P. H. Fan

Joseph Fan is a Professor at the School of Accountancy and the Department of Finance, Chinese University of Hong Kong (CUHK). He received his Ph.D. degree in finance at the University of Pittsburgh in 1996. Before joining CUHK in September 2004, he was on faculty at the Hong Kong University of Science & Technology (1997-2004) and the University of Hong Kong (1996-1997). Joseph's main research and teaching areas are corporate governance, corporate finance, and organizational economics. He is particularly interested in researching on how institutional factors interact with accounting, finance, and governance decisions of firms. He has presented his research in numerous educational institutions and leading international conferences, and has published his works in world top international academic journals, including the *Journal of Accounting and Economics*, *Journal of Accounting Research*, *Journal of Business*, *Journal of Corporate Finance*, *Journal of Finance*, and *Journal of Financial Economics*. His corporate governance research has been featured by various business press, including *The Economist*, the *Asian Wall Street Journal*, the *South China Morning Post*, and the *21st Century Economic Report*. As the Director of the Centre of Economics and Finance at CUHK, Joseph devotes himself to promote high quality research on corporate finance and governance issues in China and East Asia. Joseph's current research project includes the succession of family firms in East Asia, and the roles of public sector governance in corporate finance, organization, and governance in China. Joseph has consulting activities with the World Bank, OECD, and Asian Development Bank. He is an associate editor of *Pacific-Basin Finance Journal*, and a member of Asian Finance Association and American Finance Association. He is married with two children.

## 范博宏简历

范博宏是香港中文大学（CUHK）会计学院及财务学系的联合教授。他于1996年在美国匹兹堡大学获得财务学博士学位。在2004年9月加入香港中文大学前，他任教于香港科技大学（1997—2004）和香港大学（1996—1997）。范博宏的主要研究和教学领域是公司治理、公司财务、组织经济学。他对体制因素如何与公司的会计、财务和治理互动有特别的研究兴趣。他的研究成果在多种世界顶级学术期刊上发表，包括*会计和经济学期刊*（*Journal of Accounting and Economics*），*会计研究期刊*（*Journal of Accounting Research*），*商业期刊*（*Journal of Business*），*公司财务期刊*（*Journal of Corporate Finance*），*财务学期刊*（*Journal of Finance*），*财务经济学期刊*（*Journal of Financial Economics*）。他的公司治理研究曾被多种商业期刊报道，包括*经济学人*（*The Economist*），*亚洲华尔街日报*（*Asian Wall Street Journal*），*南华早报*（*South China Morning Post*），及*21世纪经济报道*。作为香港中文大学（CUHK）经济与金融研究中心主任，范博宏致力于中国和亚洲的公司财务与治理问题的高质量研究。他当前的研究项目包括东亚家族公司的继承，政府治理在公司治理与公司财务中的作用。范博宏常担任世界银行，OECD，和亚洲开发银行的咨询任务。他是亚太金融期刊的编委，亚洲金融协会及美国金融协会的会员。他已结婚并有两个孩子。